
Vážení a milí spoluobčané!

Na konci září 2022 došlo po 
komunálních volbách k výměně 
zastupitelů i ve štěpánovském 
zastupitelstvu. Složení zastupi-
telstva a zejména rady a obsazení 
všech výborů si můžete přečíst  
v Usnesení č. 1/2022 z ustavu-
jícího zasedání na jiném místě 
ve zpravodaji. 15. prosince 2022 
bude tento sbor prvně zasedat 
nad dokumenty a úkoly, o kte-
rých je třeba rozhodnout. Pevně 
věřím, že všechna rozhodnutí 
budou učiněna v duchu slibu, 
který zastupitelé složili a někteří 
ještě složí. Protože ostatní ob-
čané tento slib neznají, přepisuji 
jeho znění, aby každý věděl, jak 
velká zodpovědnost je na zastu-
pitele kladena: „Slibuji věrnost 
České republice. Slibuji na svou 
čest a svědomí, že svoji funkci 
budu vykonávat svědomitě, v zá-
jmu městyse Štěpánov nad Svrat-
kou a jeho občanů a řídit se Ústa-
vou a zákony České republiky.“ 

Začalo tedy nové volební ob-
dobí. Začalo v době, která není 
jednoduchá pro nikoho z nás. 
Kromě stále nekončící války na 
Ukrajině a hrozby jejího rozšíře-
ní dál do Evropy, jsme konfron-
továni se složitou ekonomickou 

situací v podobě vysoké inflace, 
vysokých cen energií, což způ-
sobuje růst životních nákladů  
v každé rodině, každému jed-
notlivci. Pevně věřím, že situace 
se nebude dále zhoršovat a že se 
dočkáme jejího pozvolného zlep-
šení.  Pokud by se přesto kdokoli 
z vás dostal do pro něj neřešitel-
né situace, vždy se může obrátit 
na náš úřad, kde mu můžeme  
s řešením problémů pomoci, ze-
jména správným nasměrováním 
na instituce, které se pomocí 
občanům v obtížné situaci za-
bývají. Nebojte se zeptat, podat 
pomocnou ruku je to nejmenší.

Závěrem mi dovolte se zmínit 
o tom, co nás čeká v investič-
ní oblasti v nejbližší době. Před 
několika dny jsem se dozvěděla 
zprávu, že jsme uspěli v žádos-
ti o dotaci v IROP na výstavbu 
nové budovy mateřské školy. 
Hned po oznámení jsme začali 
pracovat na vyhlášení veřejné 
zakázky na výběr dodavatele 
stavby. Stojí před námi těžký 
úkol, ale věřím, že jej zvládne-
me a nová třítřídní školka bude 
příjemným zařízením pro naše 
nejmenší. Dokončení projektu 
je naplánováno na rok 2025 a 
předběžné náklady projektu jsou 
odhadovány na 43 – 45 mil. Kč.

Přejme si dnes na konci roku 
2022, ať prožijeme poklidné vá-
noční svátky, a do toho nového 
přeji celému světu, ať utich-
nou zbraně, ať ve zdraví a štěs-
tí můžeme opět najít ztracené 

jistoty, pocit bezpečí a radosti 
ze života. V novém roce 2023 
vám všem přeji jen to nejlepší! 

Šárka Kunčíková,
starostka městyse

www.stepanovnadsvratkou.cz        ročník  XIX.  -  č. 4  -  prosinec  2022 zdarma

          S L O V O    S T A R O S T K Y

Někde se nám ztratil sníh,
Mikuláš nedojel na saních.
Čertům to však nevadilo,
aspoň prý tolik nestudilo,

když spolu s dětmi čekali,
jak Mikuláš stromek zapálí.
Nepodpálil, jen rozsvítil,
správný okamžik zachytil.
Andělé si spolu povídali,
na děti kolem se usmívali,
poslouchali jejich básničky,
obdarovali je pak balíčky.
A nám nezbývá, než si přát,
příští rok si to zopakovat.

LM

  MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA
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Výpis z usnesení zastupitelstva městyse

Usnesení č. 27/2022
ze zasedání Zastupitelstva městyse Štěpánov nad Svratkou 

konaného dne 20. září 2022 v 18 hodin 
v zasedací místnosti ÚM ve Štěpánově nad Svratkou

Zastupitelstvo městyse Štěpánov nad Svratkou:

       BERE NA VĚDOMÍ: 

-  zprávu o činnosti rady městyse, výborů a komisí 
- Aktualizaci strategického rámce MAP III v předneseném znění
- Závěry jednání ve věci p. Milana Němečka o nápravu současného 
stavu na levém břehu řeky Svratky v části Olešnička
- Koncept zastávky BUS u ZŠ a pověřuje starostku projednat vznesené 
připomínky s projektantem
- stav hospodaření městyse leden - srpen 2022 v předneseném znění
      
       

SCHVALUJE:

- návrhovou komisi ve složení: Iveta Hošková, Lenka Cacková
zapisovatele: Mgr. Alenu Boháčovou
ověřovatele zápisu: Dušana Murču, Milana Opatřila
 PRO: 8  PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Program zasedání Zastupitelstva městyse Štěpánov nad Svratkou.
 PRO: 8        PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- na základě obdržených námitek v rámci veřejného projednávání 
Změny č. 2 Územního plánu Štěpánov nad Svratkou a nutnosti pod-
statné úpravy na základě §53 odst. 2 rozdělení dokumentace Změny  
č. 2 na část A a část B.
Změna č. 2A Územního plánu Štěpánov nad Svratkou obsahuje tyto 
podzměny: Z1.II, Z2.II, Z4.II, Z6.II, Z7.II, Z10.II, Z11.II
Změna č. 2B Územního plánu Štěpánov nad Svratkou obsahuje tyto 
podzměny: Z3.II, Z5.II, Z8.II, Z9.II
Vydání formou opatření obecné povahy po ověření podle ustanovení 
§ 54 odst. 2 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a staveb-
ním řádu, ve znění pozdějších předpisů (dále jen „stavební zákon“), 
že návrh Změny č. 2A Územního plánu Štěpánov nad Svratkou není  
v rozporu s Politikou územního rozvoje ČR 2015 ve znění Aktua-
lizace č. 1, 2, 3, 4 a 5, Zásadami územního rozvoje Kraje Vysočina,  
ve znění Aktualizace č. 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 a 8 se stanovisky dotčených 
orgánů a se stanoviskem Krajského úřadu Kraje Vysočina, jako or-
gán příslušný podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. c) stavebního zákona 
za použití ustanovení § 43 odst. 4 a § 55 odst. 2 stavebního zákona  
a v souladu s ustanoveními § 171 až 174 správního řádu Změnu č. 2A 
Územního plánu Štěpánov nad Svratkou.
 PRO: 8         PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Žádost o vydání rozhodnutí poskytnutí dotace na akci: „Pořízení no-
vého dopravního automobilu pro městys Štěpánov nad Svratkou“, za-
vazuje se dofinancováním akce a zařazením částky ve výši 639 080 Kč  
do rozpočtu městyse na rok 2023
 PRO: 8  PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Převedení nemovitosti ve vlastnictví ČZS – bývalá moštárna č. ev. 56 
(na pozemku parcelní číslo st. 182/3, který je ve vlastnictví městyse) – 
do majetku městyse
 PRO: 8       PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0
- Rozpočtové opatření č. 10/2022 v předneseném znění se všemi pro-
jednanými změnami na dnešním zasedání
 PRO: 8    PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0

      NESCHVALUJE:

- Předložený návrh Změny č. 2B Územního plánu Štěpánov nad Svrat-
kou a vrací jej pořizovateli k opakovanému veřejnému projednání na 
základě obdržených námitek v rámci veřejného projednání Změny č. 2 
Územního plánu Štěpánov nad Svratkou a nutnosti podstatné úpravy 
změny územního plánu na základě § 53 odst. 2, za použití § 54 odst. 3.
Změna č. 2B Územního plánu Štěpánov nad Svratkou obsahuje tyto 

podzměny: Z3.II, Z5.II, Z8.II, Z9.II.
Pokyny k úpravě Změny č. 2B Územního plánu Štěpánov nad Svrat-
kou:
Z3.II – požadujeme opětovné projednání dotčenými orgány a prově-
ření možnosti zařazení této plochy do ÚP za účelem legalizace stavby 
rekreačního objektu a možnosti výstavby rekreačního objektu na po-
zemku p. č. 692/2 v k. ú. Štěpánov nad Svratkou
Z5.II – požadujeme prověřit možnost rozšíření zastavitelné plochy 
Z5.II dle námitky
Z8.II – na základě rebonitace pozemků požadujeme prověření (pů-
vodně vyřazené změny Z8.II s ohledem na vysokou třídu ochrany 
půdy) možnosti zařazení a opětovné projednání tohoto záměru
Z9.II – na základě obdržených námitek ke změně Z9.II požadujeme 
tuto změnu pro další projednávání vypustit, bude zachován původní 
stav schválený ve Změně č. 1 Územního plánu Štěpánov nad Svratkou. 
 PRO: 0    PROTI: 8  ZDRŽEL SE: 0

      UKLÁDÁ  STAROSTCE: 

- projednat vznesené připomínky s projektantem konceptu zastávky 
BUS u ZŠ 

Usnesení č. 1/2022
z ustavujícího zasedání Zastupitelstva městyse  

Štěpánov nad Svratkou konaného dne 19. října 2022 v 18 hodin 
v zasedací místnosti ÚM ve Štěpánově nad Svratkou

Zastupitelstvo městyse Štěpánov nad Svratkou:

      I.  a) OVĚŘILO 

na základě předložených osvědčení o zvolení členem ZM pro voleb-
ní období 2022-2026 vydané registračním úřadem MěÚ Bystřice nad 
Pernštejnem dne 29. 9. 2022 platnost mandátu 15-ti členů ZM a to:
  
      Příjmení jméno titul  Adresa
  1. Cacková Lenka   Štěpánov n. S.  čp. 240
  2. Hošková Iveta   Štěpánov n. S.  čp. 232
  3. Hošková Barbora Mgr. et Mgr. Štěpánov n. S.  čp. 232
  4. Jež Pavel   Štěpánov n. S.  čp. 177
  5. Jurman Hynek Ing.  Štěpánov n. S.  čp. 183
  6. Juřík Ladislav Bc.  Štěpánov n. S.  čp. 3
  7. Kincová Petra    Štěpánov n. S.  čp. 163
  8. Kunčíková Šárka PaedDr. Štěpánov n. S.  čp. 224
  9. Nečesánek Miroslav  Štěpánov n. S.  čp. 88
10. Nedoma Antonín  Štěpánov n. S. , Vrtěžíř čp. 2
11. Opatřil Milan   Štěpánov n. S.  čp. 242
12. Pučálka Radek   Štěpánov n. S.  čp. 57
13. Stárek Jaroslav   Štěpánov n. S.  čp. 265
14. Stárková Petra Mgr.  Štěpánov n. S.  čp. 265
15. Špráchal Tomáš  Štěpánov n. S.  čp. 117
   
          b) BERE NA VĚDOMÍ, 

že všichni přítomní členové zastupitelstva městyse složili slib ve smy-
slu § 69 odst. 2)  zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení),  
v platném znění. Pro nemoc omluveni Lenka Cacková a Pavel Jež složí 
slib na nejbližším zasedání zastupitelstva.

      II.  STANOVÍ

podle ustanovení § 84 odst.2, písm. m) zákona o obcích
   1) počet dlouhodobě uvolněných členů zastupitelstva pro volební   
         období 2022-2026  na 1 uvolněný starosta
     2) počet místostarostů – 1 neuvolněný
     3) počet členů rady městyse pro volební období 2022-2026 na 5
     4) tajný způsob volby starosty, místostarosty a členů rady
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S P OL E Č E N SK Á
    K RON I K A

Narozené děti: 
 
 

Jonáš Holeček
 Jonatan Makoš
 Dušan Škop

Významné životní jubileum oslaví v měsících  
leden - březen 2023:

 Matoušek Antonín Hájek Josef
 Horáková Jitka  Vrzal Vlastimil
 Bučková Jiřina  Janoušková Marie
 Šmaterová Ivona Hřebíčková Jaroslava
 Hošek František Pekařová Jana
 Petružela Rostislav Řehůřková Vlasta
 Horák Augustin Hřebíček Roman
 Kotlán Bohumil
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V Í TÁN Í   O B Č ÁN K Ů

Vítání občánků proběhlo 16. 11. 2022 v obřadní síni ÚM. 
Přivítáni byli  noví občánci:

Miroslav Olah, Tomáš Černý, Adriana Pregetová,  
Emily Staňo, Elena Kvasnicová 

Výpis z usnesení zastupitelstva městyse

      III.  VOLÍ

podle § 84 odst. 2, písm. m) zákona o obcích
 • starostkou městyse PaedDr. Šárku Kunčíkovou
    • místostarostou městyse Milana Opatřila
    • další členy rady městyse     Bc. Ladislava Juříka
                                                          Ivetu Hoškovou
                  Mgr. Petru Stárkovou

      IV.  ZŘIZUJE

podle § 117 zákona o obcích
• FINANČNÍ VÝBOR:   
 Předseda: Miroslav Nečesánek
 Členové:  Mgr. et Mgr. Barbora Hošková, Bc. Ladislav Juřík 
• KONTROLNÍ VÝBOR:  
 Předseda: Jaroslav Stárek 
 Členové: Antonín Nedoma, Pavel Jež
• EKOLOGICKOU KOMISI:
 Předseda: Milan Opatřil
 Členové: Mgr. Petra Stárková, Iveta Hošková
• KULTURNÍ KOMISI:
 Předseda: Iveta Hošková
 Členové: Lenka Cacková, Mgr. et Mgr. Barbora Hošková

      V.  SCHVALUJE

- Usnesení k určení pravomocí Rady městyse k rozpočtovým opatře-
ním č. 1/2022 v předneseném znění v každém jednotlivém výdajovém 
případě do výše 100.000,- Kč.

Součástí Vítání občánků bylo také vystoupení dětí ze štěpánov-
ské mateřské školy. Děti na sobě měly poprvé nové kroje, které nám 
našila, jak již jsme informovali v minulém čísle Štěpánovinek, paní 
Večeřová za finanční podpory právě místního městyse.

Stanislava Kubíková 

Vánoční  dílny  školní  družiny
Čas vánoční je tu a s ním  

i čas tvoření drobných dekora-
cí a dárků. V letošním školním 
roce školní družina připravila 
tři dílny po jednotlivých odděle-
ních. Vychovatelky si připravily 
motivační výrobek a děti potom 
s pomocí rodičů tvořily podle 
svých představ. Z jutových pro-
vázků vznikaly krásné vánoční  
ozdoby - hvězdy, měsíc, baňky  
a stromečky. 

Děkujeme rodičům a přáte-
lům školní družiny za podporu  
a přízeň.  Za kolektiv vychovate-
lek přejeme pohodové, klidné Vá-
noce a zdraví v novém roce 2023.

Jana Poláková  

Fotografie z vánočních dílen  
jsou ke zhlédnutí na webu školy  
v galerii družiny. 
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Pár vět ze zákulisí příprav naší 
módní přehlídky.

Jakmile Marta vrátila všechny 
svatební šaty půjčené na loňskou 
módní přehlídku, už se na ni sy-
paly dotazy: „A už víš, co budete 
předvádět příští rok?“ „Vím, ale 
nepovím!“ odpovídala s úsmě-
vem, aby nezkazila překvapení. 
Mezi námi děvčaty už jsme hned 
probíraly geometrické tvary, kte-
rým se budoucí přehlídka měla 
věnovat. Představy o modelech 
byly, ale jak to nazveme? Na 
čerstvém vzduchu se přemýš-
lí nejlépe, proto se pár týdnů 
před Vánocemi už nad vlnami 
Svratky vznášelo - PROUŽEK, 
KROUŽEK, KOSTIČKA... A už  
se sypaly nápady, co bychom  
k módním blokům mohly přiřa-
dit za povídání. Martinou hlavou 
hbitě vířily módní kreace, mou 

zase písničky, které by se k nim 
hodily. Budoucí modelky pro-
jevily přání, že by chtěly zařadit 
do přehlídky své vnučky. Dosta-
ly tedy za úkol si samy sehnat na 
ně oblečky a popasovaly se s ním 
na jedničku. Pro dospělé si Mar-
ta modely připravila a vypůjčila 
sama. Ale dát to dohromady, aby 
holky věděly, co v danou chvíli 
rychle obléknout, to byl úctyhod-
ný výkon! Proto při zkouškách  
u Marty holky viděly nejen plno 
ramínek s šaty, bedniček s ostat-
ními oděvy, ale také hromádky 
papírů a barevných pastelek. Ka-
ždé z předvádějících děvčat přiřa-
dila barvičku a podtrhovala, škr-
tala, přepisovala. Ve výsledku se 
pak musela vyznat nejen ona, ale 
také Laďka. Listy se schématy do-
stala hodinu před začátkem, aby 
v průběhu přehlídky manekýn-
ky rychlostí blesku navedla, do 
čeho se mají ve správný okamžik 
obléknout. A než se převléknou, 
my zatím diváky chtěly zahltit 
spoustou informací. Hlavně tedy 
o módě, ale na řadu přišly třeba 
i kulatiny slavných osobnos-
tí, které se vždy snažíme spojit  

s módou. A protože letos uply-
nulo 200 let od narození Johanna 
Gregora Mendela, chtěly jsme se 
věnovat také jemu. Jeho prosla-
vený hrášek nám přece puntík 
připomíná, to propojení najde-
me. Marta navštívila výstavu to-
muto genetikovi věnovanou, já 
zase stránky internetu. A už jsme 
měly hlavu plnou vizí. Dokonce 
jsme s ním spojily nejen modely, 
ale i náš taneček. Zjistily jsme to-
tiž, že kromě zákonů dědičnosti 
se zabýval také meteorologií. 
Věděli jste, že jako jeden z prv-
ních popsal tornádo? Ale to jsem 
 odbočila. My na přehlídku za-
řadily déšť. Ukázaly jsme nej-
dřív proužkované retro deštníky  
a pak je vyměnily za ty současné 
a s nimi zatančily. Vlastně zatan-
čili, protože mezi sebou máme 
i řádně registrovaného 
muže, musím opravit y na 
i. Nacvičování jsme vě-
novali téměř dva měsíce, 
pod režií Radky. Ta byla 
přísná, ale bez jejich rad 
a průběžného Věruščina 
videozáznamu  bychom 
se neobešli. Nevím, jaký  

umělecký dojem náš výkon zane-
chal, ale zábavy jsme si užili dost, 
deštníků polámali taky dost. 

Vrátím se však k módnímu 
odpoledni. Důležitým bodem je 
také občerstvení. Protože jsme 
všechny nějakým způsobem 
účinkovaly, kdo se postará o roz-
nášení kávy? Tahle otázka padla 
týden před přehlídkou. A byly 
jsme mile překvapeny, že oslove-
né dcery, synové i snachy bez roz-
mýšlení hned přislíbili pomoc.

Přestože jsem toho o průběhu 
přehlídky moc nenapsala, věřím, 
že se povedla. A díky všem za to, 
že si ji téměř každý rok můžeme 
společně užívat.

Všem Vám přejeme krásné 
svátky a o Masopustu jsme zase 
zpátky.

Vaše Ženy

Dnem 9. listopadu 2022 skon-
čila série čtenářských aktivit 
pro naše žáky a děti z mateřské 
školy. Každým rokem se do pro-
jektu - Celé Česko čte dětem -   
s chutí zapojujeme. Setkání nad 
knihami nám přináší seznámení 
se spisovateli, herci i možnost na-
šeho tvůrčího uplatnění. 

Letos se nám podařilo pozvat 
k nám paní spisovatelku Ivu Pro-
cházkovou, setkala se s velkými 
i malými dětmi. Pozvání paní 
spisovatelky si vyžádali sami 
žáci. Vedla je k tomu obliba jejích 
knížek, které jsme společně četli. 
Dotazy žáků po předčítání tak 
byly přímo cílené k daným kni-
hám a také životní dráze paní Ivy. 
Zajímavé autorské čtení proběhlo 
v prostředí přírodní učebny. Pan 
Hynek Jurman předčítal povíd-

ku o školní docházce šitou na 
míru. Povídka o nástupu do školy 
se totiž týkala naší školy před 60 
lety. Následně probíhala beseda 
s panem spisovatelem a předsta-
vení jeho dalších knížek. Na tuto 
besedu mohli zavítat i zájemci  
z řad veřejnosti. Další čtenářská 
setkání proběhla v mateřské ško-
le pro naše nejmenší, ale zážitky 
si z vystoupení odnesly i starší 
děti a jejich rodiče. Napínavé 
bylo představení pavoučka Čen-
dy v podání paní Ireny Fenyklo-
vé. Děti vnímaly řadu zajímavých 
rekvizit, které je nabádaly k pře-
mýšlení, rozvoji paměti a fanta-
zie. Knížky o pavoučku Čendo-
vi, z kterých předčítala, byly pro 
naše děti objednány a nyní již  
z nich dětem předčítají paní uči-
telky. Další úspěšná aktivita, 

která proběhla v mateřské škole, 
bylo představení členů pěvecké-
ho sboru Labyrint. Pod vedením 
paní učitelky Evy Čepičkové 
vystoupili v krásném zpracová-
ní muzikálku O velké řepě a ná-
sledně dětem příběh předčítali. 
Za autorské vytvoření pohádko-
vého muzikálu a celkový nácvik 
a zdařilé zpracování příběhu  
s žáky paní učitelce děkujeme.  
V další její tvorbě přejeme hodně 
úspěchů.

Ve všech těchto kulturních vy-
stoupeních a besedách si klademe 
za náš cíl přivést děti, žáky ke 
čtenářství, nadchnout je ke čtení. 
Knížky přispívají k jejich osob-
nostnímu rozvoji, přinášejí jim 
radost a poznání. Velkou důleži-
tost pro děti má i předčítání od 
dospělých, povídání si o přečte-

ném. Nejen že rozvíjí, ale společ-
ně strávené chvíle se nezapome-
nutelně zapisují do myslí všech.

Jsme velmi nadšeni z nových 
knížek získaných darem i z těch, 
které jsme díky projektu měli 
možnost pro naše žaky zakoupit 
do naší školní knihovny.

Partneři projektu: 
Kraj Vysočina, Mikroregi-

on Bystřicko, společnost E-On, 
Městys ve Štěpánově nad Svrat-
kou, Dráček a Šikulka. Děku-
jeme. Také děkujeme za dárky  
v podobě knížek a časopisů. Vel-
ké poděkování patří i všem za-
městnancům naší školy a školky, 
kteří se opět zasloužili o zdárný 
průběh všech setkání.

Dáša Kameníková

Štěpánov čte dětem 2022

PROUŽEK, KROUŽEK, KOSTIČKA...

Foto: Pavel Borovec
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ŠTĚPÁNOVŠTÍ  RODÁCI  A  OSOBNOSTI

Jedenáct let jsme tu připo-
mínali osobnosti ve Štěpánově 
narozené nebo působící. Každý  
z nich si zaslouží naši pozor-
nost, každý byl něčím výjimeč-
ný a na závěr si zaslouží ještě 
jmenovité připomenutí. Uvá-
dím je bez akademických i ji-
ných titulů, případně bez vojen-
ských hodností. Se Štěpánovem 
tedy souzněli spisovatelé, bás-
níci a dramatici Marie Alfonsa 
Špačková (1886–1961), Jaroslav 
Maria Veselský (1909–1981), 
Jiří Veselský (1933–2004), Mi-
lan Badal (1956–2019), Michal 
Jurman (1982). Z jejich knížek 
by se dala postavit slušná hra-
nička.

S nimi drželi basu publiku-
jící vědci a odborníci Adolf 
Polák (1909–1982), Josip Klec-
zek (1923–2014), Alois Uhlíř 
(1930), Ivan Štarha (1935), 
Marta Tužilová (1945) či Jaro-
mír Tužil (1943). Ale i publiku-
jící kněží František Ronovský 
(1806–1871), František Dědek 
(1821–1874), František Klinkáč 
(1830–1899), Jan Šimsa (1929–
2016). I vědomosti rozdávající 
a publikující učitelé Antonín 
Kunz (1842–1890), Antonín 
Krejčí (1884–1955), František 
Valach (1922–2018).

Hodně se našlo malířů  
a výtvarníků: František Pau-
lus (1900–1988), Jan Kotín-
ský (1910–1990), Josef Minář 

(1921–2001), Josef Šíma (1924–
1983), Jan Kletečka (1925–
2014), Jaromíra Knoblochová 
(1945–2022), Jiří Buršík (1951), 
Oldřiška Matoušková (1956), 
Jitka Vohánková (1958), Jiří 
Štourač (1960).

Hudebníci a zpěváci Bohu-
mír Halouska (1892–1983), 
Antonie Říhová (1894–1989), 
Rudolf Tomica (1927–2015), 
Bedřich Havlík (1936–2001)  
a Inka Pospíšilová (1973) také 
prorazili a rozdávali radost.  
S nimi i herci a dramatičtí 
umělci Robert Jícha (1976) či 
Lenka Cacková (1977). 

Život nasazovali a málo vdě-
ku sklidili stateční bojovníci 
Anna Koenigová (1892–1968), 
Adolf Jurman (1919–1975)  
a Josef Šikula (1923–1947). 
Plno krásy zachytili fotografové 
Oldřich Blíhal (1922–2008) a 
Jiří Hřebíček (1977). Naši úctu 
si zaslouží též sportovci Rudolf 
Gabessam (1858–1912), Jiří 
Vogt (1938) i dobrodruh Jan 
Boris Špaček (1888–1967).

Prodírali se různě svými ži-
voty, ale snad nikdo z nich na 
Štěpánov, Olešničku, Vrtěžíř, 
Hamr, Záskalí, Švařec, Korou-
žné a vůbec na to krásné údolí 
řeky Svratky nezapomněl. Jistě 
už jim rostou důstojní nástup-
ci…

Hynek Jurman

44. REKAPITULACE  OSOBNOSTÍ 

Š T Ě P Á N O V  V  O B R A Z E C H  7  

7.  Malá Olešnička

Brněnská malířka Dana Pa-
cáková (1941 Brno, vystudovala 
VUT) ráda maluje v Brně, ale  
i na Vysočině. Nejčastěji mizející 
zákoutí, lesy, cesty, řeky, rybníky 

i koně. Malovala také u nás, jak 
dokládá dnešní obraz. Zachytila 
na něm Malou Olešničku od jihu 
a při přehlídce svých děl ve Víru 
(červenec 2016) použila právě 
tento obraz na plakát k výstavě.

 Hynek Jurman

Z p r á v y  z e  š k o l k y
Je to až neuvěřitelné, ale  

v mateřské škole máme za sebou 
již téměř první půlrok. Děti si 
postupně přivykají na organizaci 
v naší školce. Snažíme se jim na-
bízet dostatečnou a pestrou škálu 
aktivit. Některé krátce připome-
neme. 

V září jsme měli pozvané Di-
vadlo Šternberk se třemi maňás-
kovými pohádkami. V říjnu jsme 
absolvovali exkurzi na Výstavu 
Vysočiny Bohdalov 2022, kdy na 
programu byla prohlídka výstavy 
drobného zvířectva, seznáme-
ní dětí s jejich chovem, ukázka 
králičího hopu. Děti také velice 
zaujal výcvik psů. V tomto mě-
síci jsme pořádali jedno ze čtení 
z projektu „Štěpánov čte dětem“. 
Zavítala k nám úžasná paní Fe-

nyklová se svým Knihadýlkem. 
Začátkem listopadu jsme dětem 
zprostředkovali ve spolupráci  
s dalšími školkami hudební pro-
gram s dětskou skupinou Čiper-
kové v Sokolovně v Nedvědici.  
V závěru stejného měsíce jsme 
přivítali pracovníky ZUŠ Žďár 
nad Sázavou s hudebním vystou-
pením „Jedeme světem, hrajeme 
dětem“, který dětem přiblížil 
řadu zemí z celého světa i s jejich 
netradičními hudebními nástro-
ji. Někteří využili nabídky vá-
nočního fotografování a několik 
dětí se v listopadu zapojilo do Ví-
tání občánků na úřadu městyse. 
Prosinec se již plně nese ve zna-
mení adventu. Tvoříme výzdobu, 
dárečky pro naše blízké, chystá-
me malé vystoupení pro rodiče  

a pro děti paní učitelky připra-
vují vánoční pohádku. Navštívil  
nás také Mikuláš se svou dru-
žinou. Organizace se ujali žáci 
5. ročníku ZŠ s třídní paní uči-
telkou. Děti z horní třídy se vy-
pravily na vá-
noční trhy do 
Brna a výsta-
vu v Dietrich-
steinském pa-
láci s názvem 
„ Z e m ě  p l n á 
k a m í n k ů “ . 
Děti ze spod-
ní třídy se  
zapojí do spo-
lečného tvoře-
ní s mateřskou 
školou z Pro-
setína. 

Na závěr chceme Vám všem 
popřát příjemné Vánoce a v no-
vém roce hlavně pevné zdraví, 
úsměv na tváři a spoustu vzájem-
ného porozumění. 

Učitelky z MŠ
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Žáci 8. a 9. ročníku se 10. 11. 
2022 vypravili do Mahenova di-
vadla v Brně. Nezúčastnili se však 
divadelního představení, jak by 
se dalo předpokládat, ale přesto 
se jim naskytla neobvyklá podí-
vaná. 

Divadlem nás provázel odbor-
ník z technického oddělení, který 
nás seznámil s historií divadel-
ních budov, s jejich stavebním 
vývojem a sdělil nám i mnoho 
zajímavostí z divadelního pro-
středí. Žáci tak měli jedinečnou 
příležitost navštívit prezident-

ské lóže, postavit se na pódium, 
prohlédnout si zákulisí, nahléd-
nout do šaten herců, kostymér-
ny či skladu rekvizit. V technic-
kých prostorách divadla měli 
žáci možnost si divadlo doslova 
osahat, mohli si totiž vyzkoušet 
spouštění kulis pomocí lanové-
ho systému. Monumentálností 
a krásou divadla byli ohromeni 
žáci i jejich pedagogický dopro-
vod. Doufáme, že budeme mít 
brzy příležitost navštívit divadlo 
také jako diváci v hledišti. 

Pavla Homolková

Prohlídka Mahenova divadla v Brně

Ve čtvrtek 1. 12. se náš sbor vy-
dal na koncertní výlet do Pardu-
bic. Výlet odstartoval na nádraží 
v Nedvědici, odkud jsme vlakem 
(s několika přestupy) dojeli  
do Pardubic. 

Po příjezdu jsme se vydali 
na procházku historickou částí 
Pardubic. Během ní jsme prošli 
Zelenou bránou na Pernštýnské 
náměstí a poté k pardubickému 
zámku, který vlastnili Pern-
štejnové, ti kteří vlastnili i hrad 
Pernštejn. Tam si jen tak volně 

pobíhala skupinka pávů, 
z čehož jsme byli unešení. 
Zkoušeli jsme si je i po-
hladit, ale nějak se to ne-
dařilo, na něco k snědku 
se však hrnuli. Zámek byl 
moc krásný. Po rychlé fot-
ce jsme šli zpět na náměs-
tí, kde jsme si prošli trhy  
a v 16:00 se vystupovalo. 

Zazpívali jsme vánoční písně 
a koledy, při kterých nás dopro-
vázela hra na housle, flétny a ryt-
mické nástroje. S koncertem jsme 
byli spokojení a velmi se líbil. 
Pardubice jsou nádherné a čisté 
město. 

Pak už nás čekala jen cesta zpět 
domů. Výlet se celkově moc po-
vedl a už se těšíme na ten další, 
který nás čeká v pátek 16. 12., kdy 
se vydáme zazpívat do Olomou-
ce. 

Natálie Humpolíčková

Labyrint zazpíval v Pardubicích

Slavnost světýlek
(25. 10. 2022)

S nástupem podzimních dní 
jsme uspořádali ve spolupráci  
s ČSŽ a SDH Štěpánov tradiční 
Slavnost světýlek. Na dětském 
hřišti se v podvečer sešly děti 
vybavené různými světýlky, lam-
pičkami i ručně vyrobenými lam-
piony. Nouze nebyla ani o stylové 
kostýmy. Nejprve společně hle-
daly vzkaz od našeho permoníka, 
který jim popřál krásnou cestu.  
V jejím průběhu je čekalo několik 
překvapení, záhadně vyhlížející  
i světélkující postavy na několi-
ka úsecích nočního putování. Ti, 
kdo zvládli celou cestu, se mohli 
těšit na zlatý poklad ukrytý v cíli. 
Zde je ještě čekala další odměna  
v podobě párku v rohlíku a teplé-
ho nápoje. 

 

Ve dnech 15. - 20. 11. 2022 
proběhla v prostorách úřadu 
již druhá výstava abstraktních 
obrazů paní Pavlíny Juranové.  
V jejím průběhu se rozhodla 
uspořádat kurz malby vystavo-
vané techniky. 19. 11. 2022 se 

sešlo 6 zájemců. Pavla pro kaž-
dého připravila plátno se sadou 
barev. Společně si vyzkoušeli tři 
základní techniky, které každé-
mu umožní popustit uzdu fan-
tazie jak v kombinaci barev, tak 
zvolením způsobu jejich nanese-
ní na plátno. Nutno dodat, že se 
jedná o neuvěřitelnou relaxační 
metodu, kdy se můžete odpoutat  
od všedních starostí a zároveň 
vytvořit krásné a zajímavé dílo.

Mikulášská nadílka
(5. 12. 2022)

Po dvouleté odmlce jsme se 
opět mohli všichni sejít na ná-
městí při Mikulášské nadílce. 
Všechny děti s napětím očeká-
valy příchod nezbedných čertů, 
ale i Mikuláše s milými anděly. 
Nejprve Mikuláš svou kouzelnou 
holí rozsvítil strom, který svou 
vánoční výzdobou ozařuje celé 
náměstí. Poté začaly děti předná-
šet a zpívat písničky, za které do-
staly sladkou odměnu. To vše za 
přísného dohledu čertů. O teplé 
nápoje se ve svém stánku posta-
raly místní ženy. 

Soutěž o nejlepší vánočku
(11. 12. 2022)

Třetí adventní neděli jsme si 
zpříjemnili posezením, kde se 
soutěžilo o nejlepší vánočku.  
O vánoční atmosféru se postara-
ly děti z Borověnky s pásmy koled  
i moderními tanci. Občerstve-
ní zajistila nedvědická kavárna 
paní Kláry Hanzlíkové. Hlavním 
úkolem však bylo zvolit nejlep-
ší vánočku. Vybírat jsme mohli  
ze šesti vzorků. Najít vítěze ne-
bylo vůbec jednoduché, protože 
odevzdané hlasy byly velmi vy-
rovnané. Nejvíce hlasů nakonec 
získala vánočka paní Marty Mer-
tové. Děkujeme všem zúčastně-
ným a doufáme, že i příští rok si 
budeme moci pochutnat na tra-
diční vánoční pochoutce.

Iveta Hošková

Keramické tvoření
(26. 11. 2022)

Vánoční jarmark na dvorku
(26. 11. 2022)

Koledy na náměstí
(7. 12. 2022)

KULTURA na podzim 2022

VÁNOČNÍ  PŘÁNÍ
U stromečku si velcí i malí
koledy společně zazpívali.
Kouzelný čas se totiž blíží,
kdy dětičky Ježíška vyhlíží.
Co pěkného jim asi nadělí?

Najdou to, co by moc chtěly?
To my, dospěláci, jen tušíme,
splnit přání se jim snažíme.
A snad i nám se splní touhy,

ať vydrží ještě čas dlouhý
ta krásná láskyplná nálada.

A sníh ať na Vánoce napadá!

            LM
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Akademická malířka Jaromíra Knoblochová mi poslala desítky ob-
sáhlých dopisů (klidně 10 stránek, i více). Pro zajímavost uvádím ale-
spoň pár jejích myšlenek:

„…Vždy, když odjíždím odsud autobusem, dívám se smutně na ty 
kopce, nemám čas na procházky po nich. Musím si ten čas na to najít 
jako dříve.“                    (25. 8. 2015)

„Chce to jen malé oznámení v Bystřickém Zpravodaji, oni dnes lidi 
ani nemají vůli jednak k životu, natož pak číst noviny.“           (7. 7. 2016)

„Jinak já jsem Akademická malířka a ne nějaký amatér a „Na Staré 
hospodě“ není hospoda, ale je to „Galerie na Staré Hospodě“, oni zma-
tení turisti mně sem pak lezou, že chtějí do HOSPODY a teplé jídlo, lidi 
jsou zmatení a uvědom si, že mají nízké IQ, tak asi 40! Chtějí jen žrát, to 
je dnes hlavní trend, přibývá obézních, nemohou ani pořádně chodit, to 
sleduji v Brně, shlukují se v supermarketech jako v kostele! Uvědom si, 
že 80% lidí jsou úplní magoři. A snadno ovladatelní. A když to vymrzne, 
žádná velká škoda to nebude.“                   (16. 7. 2019)

„Tak Ty jsi měl narozeniny a k tomu svátek, gratuluji. To máš fakt 
dobré jméno, Hynek Jurman, to zní dobře! To je pro spisovatele pěk-
né jméno. Tak hodně zdraví a štěstí. A ještě pácháš dobré skutky. Teď 
mám nějaké penízky a můžu si koupit něco lepšího, maso – k jídlu. …
Když jsem hledala v hromádce knih něco k zabavení do postele, vytáhla 

jsem Tvoji knihu „Nejkrásnější údolí na světě“ – a je to pravda, od Víru 
po Nedvědici je to nádhera, radši bych tam byla pořád a toulala se po 
loukách a lesích, okolo vody – Svratky. V té knize je toho hodně, to by 
pro Štěpánov nikdo neudělal. Mě zaujal dost ten začátek – o hornictví. 
Jak se oni strašně dřeli holýma rukama, pro kousek železa, jak hloubili 
a trhali ty skály, to už takoví lidé dnes nejsou…“                   (12. 2. 2020)

„Mrzne, fouká, sněží, příroda je v pořádku, ale lidi hromadně propa-
dají beznaději.

Je to ten středověký „TANEC SMRTI“, padni komu padni! Příchod 
Moru – a neví se, bude-li tomu konec, budou se vynořovat nová a nová 
ohniska, ten Covid-virus není živý, ale mrtvý, má nějaký temný vzorec, 
logiku vývoje, pro lidstvo neuchopitelnou… Dívám se z okna, hustě sně-
ží, jde to z Německa, tam je kalamita. Bydlím u lesa, včera a dnes jsem 
natahala zásoby, přes závěje by to nešlo, nutno být ve střehu!“

(27. 11. 2021)

„Variant je mnoho, bude to vleklý proces, a už na cestě k Zemi jsou 
roje planetek – asteroidů, hvězdáři to sledují, bude zde vymeteno!

Co praví sv. Jan v Apokalypse?
Spadne hvězda PELYNĚK? 
Pěkné svátky a klid v duši.
Jaromíra“                     (28. 11. 2021)

Hynek Jurman
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PĚVECKÝ SBOR  
STUDÁNKA

Před 25 lety jsem měl to štěstí 
být u toho, když Inka Chalupní-
ková-Pospíšilová zakládala s 15 
dětmi pěvecký sbor. Stalo se tak  
v roce 1997 ve Víru na Jitřence  
a já byl jako host dokonce vybíd-
nut, ať navrhnu název. Vypadlo 
ze mě nikterak originální jméno, 
STUDÁNKA! Ale protože Stu-
dánka stále lahodně zurčí, sleduji 
její vody dodnes.

Nyní radost rozdávají hned 
čtyři sbory, Pramínek, Pramen, 
Studánka a Komorní Studánka. 
V nich zpívají ti úplně nejmen-
ší, větší a už i dospělí zpěváci.  

Za 25 let prošlo souborem 400 
dětí, které nastudovaly 500 písní 
a předvedly 300 vystoupení. Sbo-
ry zpívaly na hradech, zámcích,  
v kulturních domech a kostelích, 
v Lidicích i v České televizi, ale  
i v jeskyni či ve věznici. Mnoho-

krát byly oceněny cenami. Při-
nesly radost posluchačům a obo-
hatily životy svým členům. Kolik 
tato činnost přinesla Ince Pospí-
šilové práce, starostí, námahy, ale 
také i radosti a štěstí ze smyslu-
plné práce, si umí jen málokdo 

představit. Naštěstí má kolem 
sebe plno oddaných pomocníků 
a chápajících bližních.

Koncert k záviděníhodnému 
výročí proběhl 11. 11. 2022 v Bys-
třici v kulturním domě. Zaznělo 
19 písní v dokonalém provedení 
(od Pucciniho či Dvořáka přes 
Konvalinku a Ebena až po Kar-
la Svobodu a Jaroslava Uhlíře), 
Inka nejen dirigovala, ale i skvěle 
moderovala a vrcholem byly dvě 
písně (vč. Dvořákova Larga s an-
glickým textem) v podání Vla-
dimíra Jindry. Ten také Studán-
kou prošel a dnes studuje zpěv  
v Římě. Kvůli koncertu na otoč-
ku přiletěl…

Hynek Jurman

Celostátní přehlídka Uničov

Z  DOPISŮ  J. KNOBLOCHOVÉ  -  Vzpomínka na malířku, která letos odešla...

Dětské rybářské závody
16. října uspořádal Moravský 

rybářský svaz na místním ryb-
níce v Olešničce dětské rybářské 
závody, kterých se zúčastnilo  
18 registrovaných závodníků. 
Každý si vylosoval dvě stanovi-
ště, ze kterých následně chytal 
svoje úlovky po dobu dvou ho-
din. Chycené ryby byly řádně 
změřeny a jejich délka byla za-
psána do kartičky rybáře, násled-
ně pak byly ryby vypuštěny zpět 
do vody. Každý závodník si však 
mohl dva pstruhy ponechat. Po 
ukončení rybolovu bylo pro děti 
připraveno občerstvení a mezi 

tím rozhodčí počítali výsledky. 
Děti během čekání na vyhlášení 
vítěze celého rybaření zatím ne-
trpělivě pokukovaly po odmě-
nách, kterých bylo víc než dost. 

Na 1. místě se umístil Tobi-
áš Humpolíček s 15 chycený-
mi pstruhy o celkové délce 439 
cm, na 2. místě Marek Viktorin  
s 13 pstruhy o délce 368 cm a na  
3. místě Dominik Skoumal s 11 
pstruhy o délce 331 cm. Vítězové 
si mohli vybrat z mnoha krás-
ných odměn, a protože jich bylo 
opravdu mnoho, dostal cenu na-
konec každý. Celková délka od-

chytaných ryb byla 2933 cm, cel-
kem 102 kusů ryb. Největší rybu, 
která měla 35 cm, chytil nejmenší 
účastník závodů Ondřej Pro-
cházka. Jedinou dívčí rybářkou 
byla Zuzana Hrubešová. 

Pořadatelům patří poděkování 
za krásné rybářské odpoledne, 
které si děti velmi užily a těší se 
na příští rok.

Simona Hrubešová

přeje Vám všem  
krásné Vánoce a šťastný 

nový rok 2023 
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 ČERNÝ  SCÉNÁŘ  NAPLNĚN
Před podzimní sezónou pano-

vala velká nejistota kolem týmu 
mužů. Soupiska se složila na po-
slední chvíli z hráčů z blízkého 
okolí a bylo na ní zapsáno dvacet 
hráčů, kteří před sezónou přislí-
bili hrát. Mrzely nás dvě věci. Za 
prvé, že mezi nimi nebylo více 
hráčů ze Štěpánova a Koroužné-
ho a za druhé, že nikdo z býva-
lých hráčů nebyl ochotný pomoci 
v těžké situaci a ujmout se týmu 
jako trenér. Hned první zápas  
v srpnu tým neodehrál, protože 
byla polovina hráčů na dovole-
ných. Neférový kalkul soupeře, 
který, pro tyto soutěže netradič-
ně, odmítl přeložení termínu, 
zapříčinil první kontumovaný 
zápas. Sezónu pak tým rozehrál 

porážkami, které z důvodu ne-
dostatku hráčů proložil neúčastí 
v dalším zápase. V ten okamžik 
bylo jasné, že dle pravidel soutěže 
zbývá už jen jeden zápas, který 
neodehrajeme, a bude konec. Aby 
tento stav nenastal, absolvovali 
některé zápasy i místní patrioti 
ve věku přes 45 let! Bohužel zby-
tečně. Před derby s Bystřicí B bylo 
jasné, že se tým nesejde potřetí. 
Následovalo vyloučení ze sou-
těže a vysoká pokuta. Štěpánov 
je tedy v tento okamžik bez do-
spělého fotbalu… Naší snahou je 
samozřejmě tým obnovit a složit 
z jiných hráčů, kteří se přes pů-
vodní přísliby opakovaně nebu-
dou vymlouvat a hledat důvody, 
proč nemohou přijít na trénink 

a zápas. Pokud se tým 
složí, může dle dohody 
s okresním fotbalo-
vým svazem nastoupit  
v příští sezóně do sou-
těže o jednu úroveň 
níže, nebo můžeme 
zažádat o přeložení do 
soutěže nejnižší. Ob-
nova tohoto týmu ale 
nebude možná bez ak-

tivního zapojení více 
lidí. V pěti lidech, 
kteří se dnes o fotbal 
ve Štěpánově stara-
jí, se opravdu nedá 
obsáhnout vše od 
trénování přípravky, 
žáků, dorostu, mužů 
a organizaci chodu 
klubu jako takové-
ho…

Radost nám na-
opak dělají děti v přípravce a žá-
cích, které pravidelně dochází na 
tréninky i zápasy. Letos se napříč 
kategoriemi daří i výsledkově. 
Věříme, že za pár let budou právě 
ony základem štěpánovského do-
spělého fotbalu. 

Mimo fotbalové aktivity na 
nás čekala tradičně organizace 
hodů. Druhý říjnový víkend vše 
započala páteční diskotéka v kul-
turním domě, kde si stárci a stár-
kové připravili mirty a „čůča“ pro 
nedělní pochod obcí. V neděli 
jsme dopoledne postavili májku  
a stará dobrá parta ortelníka spo-
lu se stárky a kapelou obešla celý 
městys, aby vás všechny pozvala 
na ortel pod májí. Všem, kteří se 

na organizaci hodů podíleli, patří 
velké poděkování!

Fotbalový klub vám všem přeje 
krásné prožití vánočních svátků, 
do nového roku pevné zdraví  
a mnoho úspěchů! 

Za FK Železárny Štěpánov 
Petr Skokan

Plánované akce
8. 1. 2023  Koncert v kostele 
leden 2023 Tříkrálová sbírka
únor 2023 Masopust
jaro 2023  Keramické tvoření
  Cyklus přednášek a besed
  Zdobení velikonočního vejce s tvořením

Přesné termíny budou v předstihu zveřejňovány.

                  L I N E C K É   K A P K Y
SUROVINY:

250 g hladké mouky, 125 g másla, 3 žloutky, 
100 g práškového cukru, 2 balíčky vanilk. cukru 
Horní část: 3 bílky, 250 g krystal. cukru, špetka soli
Náplň: meruňkový džem s trochou rumu

POSTUP:
Vypracujeme jednoduché linecké těsto, které zabalíme do potra-

vinové fólie a necháme v chladničce vychladnout. Vyšleháme bíl-
ky se solí, pak vmícháme cukr a šleháme, dokud nevznikne lesklá  
a pevná hmota. Těsto z chladničky rozdělíme na polovinu. Jednu 
polovinu vyválíme o průměru asi 3 cm, dáme na plech, pečeme při 
teplotě 160°C asi 12 min. Druhou polovinu těsta rozválíme na tenčí 
těsto a vykrajujeme stejně velká kolečka, která položíme na plech  
a pomocí cukrářského sáčku na ně nastříkáme sníh do špičky. Pe-
čeme při stejné teplotě 160°C po dobu 10 min. Sníh musí zůstat 
bílý. Kolečka slepíme k sobě džemem. Podáváme je s láskou a veli-
kou chutí.                                       Dobrou chuť přeje Anna Nepejchalová

    
Poslední hasičská soutěž  

v tomto roce proběhla 24. září 
v Olešnici. Bohužel se pro vel-
kou nemocnost několik druž-
stev omluvilo, a tak se soutěže 
zúčastnila pouze družstva dvě, 
Olešnice a Štěpánov. Kategorie 
byly tři - přípravka, mladší žáci  
a starší žáci. 

Začátek soutěže odstartovala 
štafeta přes překážky, následo-
val útok a konec celé soutěže 
završila dětmi velmi oblíbená 
„picí“ štafeta, ve které děti pijí 
na čas vybraný nápoj. V průbě-
hu celého odpoledne bylo pro 
děti připraveno občerstvení, 
mohly si také prohlédnout míst-
ní hasičskou zbrojnici, vyzkou-
šet si helmy nebo uniformy. 

I přes menší účast se všechny 
děti výborně bavily, odvezly si 
poháry a medaile, ale hlavně si 
celý den užily.

Simona Hrubešová

 
Zveme Vás na  

VÁNOČNÍ KOLEDOVÁNÍ  
souboru Borověnka 

 ze Štěpánova nad Svratkou 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
dne 27.12.2022 v 18hodin  

v kostelíčku v Dolním Čepí 

Hasiči  v  Olešnici 


